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Vi ønsker at gøre vores lille blad til spændende læsning  
for såvel nye som gamle beboere. Har du en sjov historie  
fra området i gamle dage, gode have- eller byggefif, fan- 
tastiske feriefortællinger eller om hvordan det er at bo  
i Sønderlund, så skriv en mail til os. Alt har interesse.

Redaktionen 
Chefredaktør/Poul Svendsen 
poulsny@gmail.com 

Redaktionen på Sønderlundsposten
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Der blev for en del år 
siden udarbejdet en 
velkomstmappe som blev 
delt ud til alle beboere 
i sønderlundskvarteret. 
Mappen indeholder 
lidt skriv om kvarterets 
historie, de forskellige 
foreninger vi har i 

området, og ikke mindst 
en redskabsliste med 
oversigt over hvor alle de 
ting, som der er mulighed 
for at låne, trailere, borde, 
stole mm. befinder sig.

Der er nu lavet 
et genoptryk af 

denne mappe, og 
grundejerforeningen har 
været rundt og dele ud 
til de nye beboere der er 
kommet i kvarteret inden 
for det sidste års tid eller 
to. Hvis du er ny tilflyttet 
og ikke har modtaget 
denne mappe, - så send 

en mail til : hannedav@
hotmail.com så skal vi 
fluks sørge for at du får 
en mappe.

Hilsen fra 
grundejerforeningen

Velkommen til Sønderlundskvarteret

Grundejerforeningen Sønderlund:  
Redskabsordning 2014-15
Er du medlem af grundejerforeningen, kan du låne nedenstående redskaber. Partytelte og grill dog mod 
symbolsk betaling. Der disponeres over redskaberne 1-3 dage, med mindre andet er aftalt med den 
ansvarlige. Trailere dog kun for 1 dag pr. reservation – og husk i perioder med spidsbelastning, at naboen 
måske også skal en tur på KARA. 

Redskaberne anvendes på eget ansvar. De er p.t. placeret hos nedennævnte, og kan udlånes efter aftale:

Trailere (udlånes max. 1 døgn ad gangen, reserveres med navn, telefon og adresse i kalender-
bog)
Trailer 2 stk.  ( en med bur )    Jesper Christensen Tjørnegårdsvej 25
Trailer 1 stk.  Kim Mikkelsen Tjørnegårdsvej 14

Til huset
Jumbostillads max 300 kg Jørgen Krarup Poppel Alle 18 4014 6373
Stige 12 m Arne Pedersen Rønne Alle 19 4635 9059 

4046 7921Højtryksrenser i vogn 
Tapetafrenser
Kloakrensefjeder  
(Vandtårnet)

Kim Mikkelsen Tjørnegårdsvej 14 2325 5240

2 fliseretteskeder Jan Skottfeldt Rønne Alle 23 3157 1441
Fugefræser  

Fliseknækker, beton etc. Chr. Thyrsted Poulsen                                   Rønne Alle 6 3542 3567

Til haven
Grenklipper på 4m stang Arne Pedersen Rønne Alle 19 4635 9059

4046 7921
Pælegraver Leo Larsen Poppel Alle 16 2939 3564
Drænspade
Jordbor 2 størrelser
Ukrudtsbrænder gas
Wienerstige 6 meter
Mælkebøttejern Frank Nielsen Rønne Alle 34 2175 9944
Plænetromle Kim Mikkelsen Tjørnegårdsvej 14 2325 5240
El-græslufter Jan Skottfeldt Rønne Alle 23 3157 1441
Æble/frugtpresser

Til festen
8 borde 180 x 80 Poul Johnsen Helligkorsvej 94 4637 3794
32 klapstole
Telte  4 x 8 m 
(4 telte til rådighed) 
(udlejes, 350 kr/stk (2011),
af Sønderlundsparken I/S)

Kim Mikkelsen Tjørnegårdsvej 14 2325 5240

Lyskæder m. kulørte pærer Christian Sonne Helligkorsvej 90 3078 3172
Stor grill 40 x 100 cm
(udlejes, 40 kr, (2011)
af Sønderlundsparken I/S)

Christian Kjærsgård Tjørnegårdsvej 3 4141 4132

   

Tag ud og hæng op!

www.soenderlund.dk

Grundejerforenin-
gens bestyrelse:

Formand:
Susanne Holm Hansen
susanneholm1966@
gmail.com
tlf. 53698696
Kasserer:
Frank Nielsen
nielsenmail@privat.dk
tlf. 46139944

Bestyrelsesmedlem:
Hanne Davidsen
Hannedav@hotmail.com
tlf. 50911641

Christian Sonne
cs@bios.au.dk
tlf. 30783172

Jørgen Karlsen
jortorkar@gmail.com
tlf. 61334853

Suppleant:
Morten Malmborg
morten@geox-danmark.dk
tlf. 46368685

Sønderlundsparkens 
bestyrelse:

Formand:
Jacob Bendixen
jaba@tv2.dk
30100328

Kasserer:
Karsten Rønde
karsten@rønde.biz
42400639

Bestyrelsesmedlem:
Flemming Haar Ehlers
ehlers@newmail.dk
tlf. 31185514

Barbara Obenhaupt
fruobenhaupt@gmail.com
tlf. 21643996

Suppleant:
Peter Alsen
Peter Alsen peteralsen@
gmail.com 
tlf. 51925001



Bestyrelsen i SIF

Jeg lånte den fine, nye 
trailer d. 15. august og 
igen d. 17. august. Min 
yngste datter, Anne, skulle 
giftes, og brylluppet skulle 
stå ude på Kattinge Værk, 
så der var en hel del ting, 
der skulle køres frem 
den ene dag og tilbage 
igen den anden. Alt forløb 
fint. De unge mennesker 
sagde ”ja” på de rigtige 
steder og tidspunkter, så 
alt var fryd og gammen. 
Så vidt så godt.

I begyndelsen af 
september skulle jeg så 
låne traileren igen. KARA 
kaldte. Men denne gang 

var trailerens elektriske 
stik i stykker. Det består 
jo af to dele: én til mange 
ben og én til få. Og det 
var kun fordi, jeg selv har 
et overgangsstykke, at 
det var muligt at forbinde 
trailerens stik med bilens, 
så jeg kunne bruge 
traileren.

Og her er det så, at 
Suarez, den bidske 
uruguayanske 
fodboldspiller, kommer 
ind i billedet. Sådan tror 
jeg nemlig slet ikke, at 
Axel er. Hvis I skulle være 
så uheldige at komme 
til at ødelægge noget 

af det elektriske udstyr 
på trailerne, kan I roligt 
henvende jer til Axel, 
Tjørnegårdsvej 18, for 
at bede om hjælp til at 
udbedre skaden. Han 
bider i hvert fald ikke!

Poul Svendsen
Sønderlundsvej 47

Axel  - Sønderlundskvarterets Suarez ??

Plads til trailer:

Vi har nu 3 trailer 
til rådighed i vores 
grundejerforening. 

Vi leder efter et medlem, 
der har mulighed for at 
have en trailer og en 
postkasse stående.

Har du den ledige plads vi 
leder efter– så kontakt en 
af os i betyrelsen hurtigst 
muligt.

Grundejerforeningen

«Lækker bolig?
 
Kom forbi hos farvehuset, så hjæl-
per vi dig - både med de rigtige 
kvaliteter - og de rigtige farver. 

Som her; Arne Jacobsen tapet og 
matchende farver. 

PRISGARANTI - det har vi altid
haft - det bliver vi ved med at ha’.

FAGUDDANNET personale - vi
insisterer på at sende dig hjem
med god vejledning

TID - vi har altid tid til at hjælpe
dig, og til at kigge efter om der er
flere på lager - vi sender dig ikke
hjem med ‘hvis der ikke er nogen
på hylden, har vi ikke flere’!

«

5249 linblå

2771 terracotta

2731 hibiscus

Se et udpluk af vores kolossale tapetudvalg på vores 
online tapetshop: www.tapetmesteren.dk - og kig 
forbi og se endnu flere i butikken. 

Vi er Roskildes skarpeste til maling, tapet, træbeskyttel-
se, facademaling, gulvbelægning, autolak, solafskærm-
ning og meget andet. Og ALTID til den skarpeste pris. 

«

«

Helligkorsvej 11, 4000 Roskilde
tlf: 4636 1666

* Gratis parkering v. døren
* Kundeklub
* Professionelle montører t. 
  solafskærmning og gulvbelægning

gulvbelægning

facademaling

træbeskyttelse

solafskærmning

autolak

udlejnings-
maskiner

EFTERLYSNINGER

“Blå mand” til 
Sønderlundsparken
 
Sønderlundsparkens 
bestyrelse søger en 
handyman - en af den 
slags, som foretrækker 
at gå i blå overalls, og 
som har hænderne skruet 
rigtigt på - til at ordne 
småreparationer, mindre 
malerarbejder og andre 
forefaldende opgaver i 
parken. Hvis du er den, vi 
søger, og må vi kontakte 
dig, når vi identificerer en 
opgave, så kontakt os i 
bestyrelsen.
 
Sønderlundsparken
 

Formand
Hanne Østergaard Bertelsen
Helligkorsvej 104
4000 Roskilde

46 35 89 84
hanne@hanne-bertelsen.dk

Næstformand:
Helga Vinter
Sønderlundsvej 74
4000 Roskilde
40 26 11 27
osvinter@youmail.dk

Kasserer:
Søren Hansen
Platanvej 3
4000 Roskilde.
46 32 05 83
sif.soren@gmail.com

Bestyrelsesmedlem:
Iben Gydahl
Låddenhøj 53
4000 Roskilde
40 82 36 32
iben@stickhill.dk

Bestyrelsesmedlem:
Stine G Pedersen
Gyvelvej 27 st.tv
4000 Roskilde
26 20 61 80
stine@graakaer.dk



Der gav du os godt nok et chok, Kim, en 
overraskelse, og så endda en rigtig trist én 
af slagsen. Så i Roskilde Avis, at du var død 
efter kort tids sygdom, og måtte da lige læse 
dødsannoncen en ekstra gang for at få vished 
om, at det, mine øjne så, var rigtigt.

Du var et aktivt menneske. Du havde mange 
jern i ilden. Dit arbejdsliv, ikke mindst, 
men så også alle de andre ting, du deltog i. 
Bestyrelser. Tillidsposter. Du var formand for 
Roskildes gamle, hæderkronede fodboldklub, 
RB 1906, fra 1998 til 2005. Her i kvarteret 
var du også meget aktiv. Du var f.eks. primus 
motor i etableringen af Sønderlundsposten i 
foråret 1988, for over 26 år siden, sammen 
med andre gode mennesker, og du, ”Den 
gamle Redacteur”, gav først tøjlerne videre 
i slutningen af 2001. Og der tilbage i 
slutningen af 80erne/begyndelsen af 90erne 
var det, at du bragte os i Sønderlundsparkens 

bestyrelse i kontakt med Futte, hvilket 
var et særdeles frugtbart bekendtskab for 
Sønderlundsparken, for Futte var flere gange 
en gavmild sponsor for vores høstfest, selvom 
det godt kan være, at det var dig, Kim, der 
førte Futtes pote, når checken skulle skrives 
under.

Det skete jo også, at man mødte dig i 
kvarteret, når man selv var ude og gå en tur, 
og du var ude og lufte hunden. Så fik man 
altid en lille passiar, hvor du på din stille og 
rolige måde gav dine velovervejede meninger 
til kende.

Tidligere deltog du også sædvanligvis i 
Sønderlundsparkens og Grundejerforeningens 
generalforsamlinger, hvor du nede fra 
bageste række – tørt men ofte også lidt 

skarpt – kom med mange kommentarer om 
livets gang i parken og kvarteret, og ikke 
mindst mange gode forslagt til, hvordan vi 
f.eks. kunne skaffe penge til ikke mindst 
Sønderlundsparkens fortsatte beståen.

Så det er lidt af et tomrum, du efterlader dig, 
Kim, og selvfølgelig ikke mindst hjemme 
i huset på Rønne Allé, og derfor går vores 
tanker i dag til Anne.

 Æret være Kims minde!

 Poul Svendsen
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Kim Madsen in memoriam

Sommerfesten 2014 - aflyst 
Ærgerligt, at vi desværre igen i år måtte aflyse 
vores årlige sommerfest. Pga. for lidt hænder, 
der ville/kunne hjælpe.

Ærgerligt, især når vi tænker tilbage på sidste 
års store succes.

Måske er tiden løbet fra vores sommerfester i 
nærmiljøet……?  

Måske er der ikke mere nogen, som har lyst 
til at yde et lille stykke arbejde for at få nogle 
sjove og gode timer sammen med områdets 
børn, naboer og gode venner. ?

Vi er nogle stykker, som har brugt rigtig 
megen tid på at ”sælge” varen, som deltagere 
i Sommerfestudvalget – men uden held.

Måske skal vi bare lade sommerfesten flyve – 
og bruge vores tid på noget andet – MEN ØV, 
hvor er det ærgerligt…..

 

Sommerfestudvalget



HER FÅR DU RÅD TIL 
DINE SKI OG STØVLER

RULLESKI

KIG IND - VI HAR EKSPERTISEN OG DET STORE UDVALG!

KJUS 
SALOMON
8848

LANGREND

INDUSTRIVEJ 1 E • 4000 ROSKILDE • 4635 4086 • WWW.SNOWFUN.DK • MAN-FRE 10-18 • LØR 10-14

For anden gang inden for de seneste år 
blev sommerfesten aflyst, og igen på grund 
af at det var vanskeligt at skaffe hænder 
til at hjælpe til med det praktiske arbejde 
forbundet med sådan et arrangement. 
Festudvalget havde en plan, men ikke 
”musklerne” til at udføre planen.

Og det er rigtig ærgerligt.

Jeg er efterhånden temmelig gammel i gårde 
og har været med til dette arrangement rigtig 
mange gange, og som oftest deltaget aktivt 
i alle tre fester: Den om fredagen med at 
stille telte op, hente borde og stole, etc., etc. 
Selve festen om lørdagen, og så after-party’et 
om søndagen med nedtagning af telte, 
tilbagekørsel af borde og stole og almindelig 
oprydning efter en rigtig god fest.

Og mine børn (som nu er voksne kvinder på 
33 og snart 30 år med henholdsvis kæreste 
og to børn og mand) deltog i sommerfesterne 
(den gang kaldet høstfester) i en årrække, da 
de var børn.

Da jeg fortalte dem, at sommerfesten var 
blevet aflyst, syntes de, at det var rigtig 
ærgerligt – ikke fordi de selv havde tænkt 
sig at deltage i den, de er ligesom fløjet fra 
reden, men fordi ”høstfest” kaldte rigtig 
mange dejlige minder frem i deres hoveder. 

De fortalte, hvordan det havde været 
spændende at være med til det hele, og 
ikke blot selve festen, men også alt det, der 
foregik i den forbindelse, alt det jeg nævnte 
ovenfor. De var oppe i anlægget sammen 
med de andre børn og venner fra kvarteret og 
drønede rundt i området og legede og hjalp 
også lidt til og fik så også en sodavand en 
gang imellem. Det stod for dem som et rigtig 
godt minde fra deres barndom, og derfor 
syntes de, at det var synd for de børn, der bor 
i kvarteret nu, at de bliver snydt for denne 
oplevelse.

Jeg ved godt, at det nu, her 20-25 år efter 
at mine børn var mindre, er andre tider. 
Alle har på en eller anden måde fået mere 
at rende til – og dermed mindre tid. Der er 
siden den gang blandt meget andet kommet 
noget til, der hedder iPad, iPhone, World of 
Warcraft og jeg ved ikke hvad, som åbenbart 
er meget mere spændende end den fysiske, 
sociale kontakt ude i det omskiftelige vejr. 
Er det bare, fordi jeg er blevet en gnaven, 
gammel mand, at jeg tænker sådan? Måske. 
Sandsynligvis. Men kunne det tænkes, at 
jeres børn – og nu henvender jeg mig specielt 
til jer unge børnefamilier – at jeres børn på 
et eller andet tidspunkt, når de en gang bliver 
voksne, ville få de samme dejlige minder og 
billeder frem oppe i deres hoveder som mine 
piger, hvis de også havde været med til alt 

det spændende, der foregår i forbindelse med 
sådan en sommerfest?

Jeg håber, at jeg med disse ord måske kan få 
nogle af jer til at overveje, om det ikke var en 
god idé at investere en smule mere tid i vores 
kvarter og park. Måske finde ud af, at der er 
nogle ting, I foretager jer i dag, som I sagtens 
kunne vælge fra. Men det er jo en prioritering. 
Hver gang, man foretager sig noget, 
foretager man en prioritering. Jeg tænker 
ikke nødvendigvis på at gå ind i bestyrelsen 
for Sønderlundsparken, selvom den vist 
mangler et par hoveder, men på at deltage i 
nogle af de ting, der foregår omkring parken, 
såsom netop sommerfesten, eller forårs- og 
efterårsrengøringen. Jeg vil da også gerne lige 
slå lidt på tromme for julehyggen lørdag d. 6. 
december (se også andetsteds i bladet).

Kvarteret her skulle nødig blot være et sted, 
hvor I bor. Det skulle også helst være et sted, 
hvor I lever!

Poul Svendsen 
Sønderlundsvej 47

Sommerfesten blev aflyst - hvad sker der ?



Hvis du ikke allerede kender grunden med 
Legepladsen og det gamle Vandtårn på 
Tjørnegårdsvej, så skal du unde dig sig 
en tur hen på området. ALLE kan benytte 
sig af området, men særligt for os der bor 
i Sønderlundskvarteret har grunden en 
betydning. I gamle dage var det områdets 
vandværksgrund, hvor vi fik vand fra tårnet. 
Siden blev det besluttet at grunden skulle 
være til gavn og glæde for alle i området, 
som Sønderlundsparken, og nu kender vi 
mest stedet som kvarterets grønne oase, 
med store skov-lignende træer, og for den 
meget besøgte legeplads. Mange forbinder 
også Sønderlundsparken som rammen 
for kvarterets årligt tilbagevendende 
arrangementer. Vi har en fin boldbane med 
håndboldmål og basket mål, legepladsen har 
bl.a. klatrestativer, gynger og karrusel. Ser 
man godt efter er der også en petanque-bane, 
den er lidt gemt af vejen, men den er der. 

Hvert år holder vi Fastelavnsfest. Nogle 
år er der sommerfest i august, det er 
festarrangørerne, der bestemmer hvordan 
festen løber af stablen. Festen starter ofte 
allerede om eftermiddagen med venskabelige 

konkurrencer og teaterforestillinger for de 
mindre børn, og senere griller vi og spiller 
bingo. Arrangementer bringer os tættere 
sammen i kvarteret, og det er en af de bedste 
ting ved Sønderlundskvartert: at vi ikke bare 
bor i samme kvarter, men at vi laver ting 
sammen og morer os sammen. Derfor er det 
rart, at have et sted som Sønderlundparken, 
hvor vi kan mødes og feste, grine og lege. 
Driften af området er udelukkende baseret 
på frivilligt arbejdskraft, og arrangementerne 
bidrager, når der er overskud, til indkøb og 
vedligeholdelse af legeredskaber, tømning 
af skraldespande og pasning af det grønne. 
Inden for den nærmeste fremtid kommer der 
til at ske følgende:

Ny babygynge

Ny vippe i stedet for hesten og sandkassen

Ny redegynge

Buskadset mod Holbækvej vil blive tyndet 
grundigt ud.

Vi har alle muligheden for at påvirke 
i hvilken retning Legepladsen og 
Sønderlundsparken skal udvikles. Sidder du 
med en super god idé til noget nyt, så lad 
det endelig ikke blive ved tanken – fortæl 
det til bestyrelsen (se navne og adresse 
andetsteds i bladet) eller meld dig selv til 
valg til bestyrelsen på generalforsamlingen. 
Området og Legepladsen trænger løbende 
til vedligeholdelse og udvikling. Her er 
et område, hvor ikke alene din frivillige 
arbejdskraft er efterlyst, men hvor du 
også kan være med til at præge og forme 
udviklingen af Legepladsen og udenoms 
arealerne i den retning som lige netop du 
synes kunne være den rigtige udvikling. 

Legepladsen og det gamle Vandtårn efterlyser 
med andre ord flere og nye VENNER, der kan 
hjælpe til med den fortsatte udvikling på 
området. 

LEGEPLADSEN 

SENIOR VEST
Møllehusvej 118, Plejecenter Sct. Jørgensbjerg, kælderen (kortspil i 
Hyggekrogen)

I Senior Vest har vi også i efteråret haft mange gode møder med 
oplysende, spændende foredrag af engagerede og meget vidende 
foredragsholdere. Politiassistent Asger Villumsen holdt et nyttigt, 
oplysende foredrag om politiets arbejde og med gode råd mod 
tricktyverier, lomme- og tasketyverier. Grethe Pedersen læste nogle 
af Per Højholts monologer, Sigrid Thielsen fortalte om og viste billeder 
fra en kirke- kunst- og kulturrejse til Assisi, og Poul Mølskov og Mimi 
Jakobsen fortalte om og sang med forsamlingen viser af Sigfred 
Pedersen (fællesarrangement med Plejecentret). 

Af foreløbigt planlagte eftermiddagsarrangementer i januar og februar 
mdr. kan nævnes:

Den 30. januar kl. 13.30. Liselotte Rasmussen: Det hele startede med 
dampmaskinen. Et oplæg om arbejdsliv, den tekniske udvikling og 
arbejdsmiljø gennem tiderne.

Den 27. februar kl. 13.30: Anne Skovgaard, Røde Kors: Billedforedrag 

om den syriske flygtningekrise.

De tirsdage og fredage, hvor vi ikke har et planlagt arrangement har 
vi socialt samvær, hygger os omkring kaffebordet, snakker, nogle 
strikker. En dag hver måned har vi madpakken med og spiser frokost 
sammen, og også en gang om måneden spiller vi banko.

Og så er kortspillet (whist) kommet i gang igen tirsdag og fredag 
formiddag kl. 10-12, men der er plads til flere i Hyggekrogen. 
Interesserede kan kontakte Arne Pedersen, tlf. 4046 7921.

Yderligere oplysninger om vores aktiviteter kan I få ved at rekvirere 
vort program hos undertegnede, e-mail: annajo@post.tele.dk eller tlf. 
46 36 56 10, mobil 29 66 31 69.

Kom og vær med!

Anna Johansen                             
Brugerrådsmedlem



Lejkon - din garanti for en tryg bolighandel!
Går du i salgstanker? Så ring til Maibritt. Hun er din lokale ejendomsmægler - i din grundejerforening.

• Maibritt er indfødt roskildenser, og har beskæftiget sig med bolighandel i Roskilde og omegn i mere end 20 år
• Hun bor selv i Sønderlund med sin familie på 18. år, og har derfor indgående kendskab til kvarteret.
• Maibritts detaljerede kendskab til Sønderlund, giver dig som boligsælger en unik sikkerhed for, at alle oplysninger om    
   nærområdets fordele bliver givet videre til potentielle købere, og det sikrer dig et målrettet og effektivt salg af din bolig.

Ring til Maibritt på 4075 8811 og lad hende give dig et godt tilbud på salg af din bolig.
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RealMæglerne Lejkon A/S, Jernbanegade 58, 4000 Roskilde, tlf. 70 25 24 12, www.realmæglerne.dk, facebook.com/lejkon

K
ur

t N
ie

ls
en

ku
n@

m
ai

lre
al

.d
k

Hvem ta´r skraldet ?
For os alle sker det nogle gange her i livet, 
at man ligeså godt kan springe som krybe i 
det. Tage skraldet, og bare se at få tingene 
overstået og komme videre.

Hvorfor så ikke også gøre det, når ”skraldet” 
er noget mere konkret og håndgribeligt?

Igennem vel efterhånden et par år – lige 
siden kommunen fik ny renovationsoperatør 
– har der været problemer med at få 
skraldposen i Sønderlundsparken afhentet, 
sådan som det ellers er sket hidtil. 
Afhentningen synes at være faldet ned 
mellem indtil flere stole i forvaltningen. Hvad 
ved jeg? Noget er i hvert fald gået galt.

I begyndelsen af september skulle jeg en 
tur på KARA og tænkte, at jeg måske kunne 
kombinere skrald med haveaffald, så på vej 
ud til KARA kørte jeg forbi parken og hentede 
skraldposen. Jeg havde for en sikkerheds 
skyld taget et par ekstra skraldposer, som 
jeg havde liggende, med, for jeg havde jo 
tidligere set, at der virkelig var top på. Og 
jeg skal da ellers lige hilse og sige, at der 
var top på! Den pose, der sad i stativet, var 
ikke meget værd, så jeg fik forsigtigt lempet 
indholdet over i en ny. Det var, for at sige 
det mildt, lidt af en beskidt affære – men 
som sagt: nogle gange må man jo bare 
tage skraldet! Jeg vil ikke gå i detaljer med 

indholdet, men jeg vil dog godt afsløre, at 
sådan cirka halvdelen var hundelorteposer 
– fyldte, vel at mærke, og hvor længe de har 
ligget og hygget sig dér er ikke godt at vide.

Jeg synes, at det er al ære værd, at folk, 
der lufter deres hunde i kvarteret, samler 
hundenes efterladenskaber op i en pose 
og dumper den i en skraldespand. Jeg 
ser jævnligt folk gøre det i min egen 
skraldespand, og det er helt fint med 
mig. Den bliver dog tømt hver uge. Det 
er jo straks noget andet med den, der 
står i Sønderlundsparken, for ingen, der 
nogensinde på det seneste har smidt en 
hundelortepose dér, kan vist være i tvivl om, 
at der har været rigtig længe mellem dens 
tømningsdatoer.

Derfor hermed en opfordring til 
dem, der smider hundelorteposer i 
Sønderlundsparkens skraldpose: Vi har tre 
trailere i Grundejerforeningen. De bliver 
endda særdeles flittigt brugt. Hvad med 
om I her i kvarteret, der har hunde, lige – 
når I nu alligevel skal ud på KARA, for det 
skal I jo med jævne mellemrum – stikker 
næsen i skraldposen i parken for at tjekke 
skraldniveauet? Og hvis nu posen måske 
godt kunne trænge til at blive tømt, hvorfor 
så ikke tage den med, nu når I alligevel skal 
derud? (Sæt lige en ny i!)

Jeg må indrømme, at jeg ikke er sikker på, 

at det er helt lovligt at dumpe den slags 
affald ude på KARAs containerplads. Jeg tror 
faktisk ikke, at der er en container til lige den 
slags, så da jeg var derude med parkens pose 
smed jeg den i småt brændbart – og sådan 
lidt diskret!

Ud over at det er en anelse ulækkert i al 
almindelighed med en overfyldt skraldpose, 
som ovenikøbet står der i månedsvis – sådan 
én kunne også godt tænkes at komme til at 
lugte lidt – så er der jo også en anden krølle 
på sagen: De fleste af os er i et eller andet 
omfang brugere af parken. Vi kommer der, og 
ikke mindst kvarterets børn kommer der, og 
hvem ved, hvornår vi eller børnene kommer 
til at træde i en vildfaren hundelortepose? 
Sådan et miljø er vel heller ikke helt 
bakteriefrit – og det er jo ikke så lækkert på 
et sted, hvor der færdes især mange børn.

Poul Svendsen
Sønderlundsvej 47

Kig ind på www.soenderlund.dk og -gruppen “Sønderlundskvarteret i Roskilde“

Vi har altid brug for frivillige - der ønsker at gøre en forskel i nærmiljøet.... 
Går du med et ønske om at være med , det kan bare være til en enkelt opgave 
eller et større projekt - så ring eller skriv til en af os i vores 2 udvalg ... Sønder-
lundsparken eller Grundejerforeningen, for at høre nærmere om mulighederne.



Året der gik.

Medlemsudvikling :

Antallet af medlemmer er 179. 
Vi har haft en del hushandler 
i området derfor er det 
glædeligt at vi kan mønstre 179 
medlemmer dags dato. 

Redskabsordning :

Det er grundejerforeningens 
hensigt at vedligeholde og 
indkøbe redskaber efter behov.  
Flg nye indkøb er gennemført;  

kulørte lamper, rensefjeder, 
tromle, tapetafdamper, stole.

Velkomstmappe :

Velkomstmappen er blevet 
opdateret og nye naboer har 
modtaget eksemplar.

Hjemmeside :

I stedet for at vedligeholde 
hjemmesiden har vi besluttet 
af opfordre vores medlemmer 
til at blive medlem af gruppen 
Sønderlundsparken på facebook. 

Det sker ved at sende en 
anmodning til Susanne Holm 
Hansen. 

Vi havde ved samme tid sidste år 
45 medlemmer og i dag 52 men 
gennem opslag og opfordring bør 
vi hurtigt kunne få mange flere 
med. 
Vi synes det er oplagt og hurtigt 
at kommunikere gennem dette 
medie.

Aktiviteter :

Sidste års succes med fredagsbar 

blev gentaget i år hvor vi havde 
nogle hyggelige arrangementer 
med stor deltagelse. I december 
havde vi et arrangement med 
gløgg og æbleskiver. 

Trods stort benarbejde af 
Susanne kunne der ikke 
indsamles tilstrækkeligt med 
kræfter til afvikling af høstfest.  

På Vegne af bestyrelsen, Mikael 
Eriksen

BESTYRELSENS BERETNING FOR 2014 I GRUNDEJERFORENINGEN

BESTYRELSENS BERETNING FOR 2014
I SØNDERLUNDSPARKEN

Foreningsåret 2014 i Sønderlund-
sparken har været præget af en 
manglende medlemsopbakning. 
Det blev allerede klart ved gener-
alforsamlingen i november 2013, 
hvor det ikke lykkedes at få besat 
de ledige pladser. Bestyrelsen så 
det derfor som sit primære mål, 
at arbejde for at øge interessen 
og nære fællesfølelsen for dette 
værdifulde, rekreative grønne 
samlingssted vi har i Sønder-
lundsparken. I samarbejde med 
i Grundejerforeningen udarbejd-
ede vi plancher, som blev hængt 
op i Parken og som blev præsen-
teret ved det årlige fastelavnsar-
rangement. 

Det er klart, at når der er færre 
kræfter til at udføre opgaverne, 
så bliver arbejdet så meget større 
for de involverede. Vi har derfor 
valgt at fortsætte ordningen med 
Mariehusene, som kommer og 
slår græsset og udfører diverse 
grøn vedligeholdelse. Vi har også 
haft besøg af en anlægsgartner, 
da det var en for omfangsrig op-
gave for bestyrelsen, at få ryddet 
ud i buskadset i områdets sydlige 
ende mellem petanquebanen og 
Holbækvej. Petanquebanen har 
i længere tid været præget af 
hærværk, grafitti og affaldssmid 
fra hash-rygende unge omkring 
bænkene ved petanquebanen. 
Ideen med at tynde ud i bevok-
sningen var at gøre det mere 
åbent, lyst og indbydende, og 
samtidig gøre det svært for de 
unge i det skjulte at hærge om-
kring petanquebanen. Resultatet 
var opløftende: det er nu blevet 

meget indbydende at opholde sig 
i den del af området, og man kan 
håbe at det inviterer brugerne 
af parken til igen at benytte 
petanque-banen – til petanque-
spil. Det er nu også meget nem-
mere at forestille sig etableringen 
af en balancesti i det udtyndede 
buskads – en forhindringsbane 
som er bestyrelsens planlagte 
udvidelse af legepladsinventar i 
Sønderlundsparken. Formanden 
besigtigede i øvrigt det udførte 
gartner-arbejde samme dag, som 
anlægsgartneren havde afsluttet 
opgaven, og mødte ved den 
lejlighed de hash-rygende unge, 
som var ligeså begejstrede for 
de nye lyse og luftige forhold om-
kring deres foretrukne opholdsp-
lads. De er derfor næppe skræmt 
væk, men efter en snak var de 
blevet klar over, at parken ikke 
er kommunalt område, men en 
privat, men offentligt-tilgængelig 
park, der drives af frivillige, og 
at der kun er disse frivillige til at 
fjerne skrald, som ikke er smidt i 
en skraldespand. Denne dag for-
lod de stedet efter at have ryddet 
pænt op. 

Vi fik i løbet af året et alvorligt 
affaldsproblem. Kommunen 
varetager ikke længere affaldsaf-
hentning på legepladsen. Vi har 
i flere omgange forsøgt at gøre 
opmærksom på, at den opgave 
har kommunen varetaget i årevis, 
men den ny linje fra kommunen 
er at det fremover er slut med 
den slags vennetjenester. Det 
rammer hårdt for en forening 
som Sønderlundsparken, som 

drives og vedligeholdes af frivilligt 
arbejde, og som ikke mindst ikke 
har anden indtægt end et tilskud 
fra Grundejerforeningen samt 
det overskud som kommer fra 
arrangementer. Og mht arrange-
menter, så var Fastelavnsfesten 
ikke så velbesøgt som normalt 
pga vejret og et sammenfald 
med et gymnastikarrangement i 
lokalområdet – og sommerfesten 
blev aflyst pga mangel på en-
gagement fra kvarterets beboere. 
Affaldsproblemet blev i øvrigt 
ikke mindre af at affaldsstativet 
blev fyldt op med husholdning-
saffald, som der åbenbart ikke 
havde været plads til i folks egne 
affaldsbeholdere.

Legepladsen blev i løbet af 
året besigtiget af kommunens 
legepladsinspektør. Det gav 
anledning til udskiftning af en del 
af gyngerne, og trælegestativerne 
har fået en vedligeholdelse-
somgang. Der er tilmed blevet 
indkøbt en vippe, som vil blive 
opstillet i løbet af det kommende 
år, mens den udslidte vippehest 
og sandkassen bliver fjernet i 
det kommende år. Resultatet er 
en fortsat indbydende legeplads 
for de brugere som nok kommer 
mest i området – vores børn. 

Året bød på en nyhed: afhold-
else af loppemarked i Sønder-
lundsparken. Dog ikke med en 
kæmpe tilslutning - men hyg-
geligt var det. Tilslutningen med 
boder ikke var imponerende, og 
der var derfor ikke den store in-
dtægt fra standene, som kostede 

30 kr. Der var et mindre kaffe- og 
kagesalg som gik over al forvent-
ning - der var bare for lidt kage at 
sælge af. Susanne Hansen havde 
malet et banner til lejligheden, 
dette kostede naturligvis et min-
dre beløb, men kan bruges til alle 
fremtidige loppemarkeder. Der 
blev også sat en notits i “Brugt-
marked” i Roskilde Avis. Der blev 
genereret et mindre underskud, 
da kagesalg og indtægterne fra 
boderne ikke kunne opveje frem-
stilling af bannere og udgiften til 
Roskilde Avis. Næste år skal det 
blive anderledes!” 

Her til sidst vil vi gerne rette en 
tak til dem, som mødte op til 
klargøringsdagene i parken. 
En stor tak også til Grundejer-
foreningen som, for at aflaste 
Sønderlundsparken, har 
overtaget en række opgaver, her 
skal særligt nævnes utrættelige 
Susanne. En meget stor tak til 
Flemming, som har deltaget i 
bestyrelsesarbejdet – endda 
uden at kunne kalde sig egentligt 
bestyrelsesmedlem, da han ikke 
er blevet lovformeligt valgt ved 
en generalforsamling. Og fra den 
ikke afgående del af bestyrelsen 
skal lyde en meget stor tak til 
Lene og Kim for deres kæm-
pemæssige indsats igennem 
mange år. Det samme gælder 
Torben, som tilmed har passet 
kasserer-hvervet, trods at han 
faktisk udtrådte af bestyrelsen 
sidste år. 



Referat fra den 23. ordinære generalforsamling 2014 
Grundejerforeningen Sønderlund 

afholdt onsdag d. 19. november 2014 i Helligkorssalen, Holbækvej 57, kld.

Generalforsamlingen blev afholdt onsdag d. 19. november 2014 kl. 
19 i kælderen under den gamle kirkesal på Holbækvej 57. 23 beboere 
deltog i generalforsamlingen.

Dagsorden iflg. vedtægterne.

Pkt. 1) Valg af dirigent

Mikael Eriksen, formand, bød velkommen, og Kim Mikkelsen blev 
uden modkandidater valgt til dirigent.

Pkt. 2) Bestyrelsens beretning

Mikael Eriksen aflagde bestyrelsens beretning, som gengives i 
Sønderlundsposten, men følgende hovedpunkter skal nævnes:

Grundejerforeningen har p.t. 179 medlemmer.

Bestyrelsen havde for regnskabsåret planlagt fire bestyrelsesmøder, 
hvoraf et dog blev aflyst.

Redskabsordningen har fået tilført lidt forskelligt nyt materiel. Se den 
fuldstændige liste i Sønderlundsposten.

Tilflyttermappen er blevet opdateret og uddelt til nytilflyttere.

Hjemmesiden er ikke blevet opdateret i meget lang tid. Der er derfor 
blevet oprettet en Facebook-gruppe, hvor oplysninger lægges ud 
(henvendelse til Susanne Holm Hansen, gruppens administrator). 
Gruppen har p.t. 52 medlemmer.

De par gange, der har været afholdt fredagsbar oppe i anlægget, har 
det været en stor succes.

Generalforsamlingen godkendte bestyrelsens beretning

Pkt. 3) Revideret regnskab til godkendelse

Budget, regnskab og kasserapport visende årets forskellige 
posteringer uddeltes. Frank Nielsen, kasserer, forelagde regnskabet og 
kommenterede enkeltposter.

Der har været meget færre udgifter til redskabsordningen i år. Dette 
skyldes ikke mindst, at sidste års regnskab indeholdt udgiften til en ny 
trailer, hvilket igen har betydet færre reparationsudgifter i år.

Foreningen satte sig for fem år siden det mål at komme op på en 
formue på 50.000 kr. Dette var med henblik på at kunne modstå 
situationer, hvor f.eks. advokatassistance ville være nødvendig. 
Formuen er p.t. på 52.252,62 kr., hvilket er præcis 100 kr. mere en 
budgetmålet sat for fem år siden! Man vil herefter bestræbe sig på at 
holde formuen på dette niveau.

Generalforsamlingen godkendte regnskabet.

Pkt. 4) Budget og kontingent

Ingen specielle kommentarer vedr. budget.

Bestyrelsen foreslog uændret kontingent for 2015, dvs. 225 kr. 
pr. husstand og 175 kr. for pensionister, og generalforsamlingen 
godkendte disse kontingentsatser.

Pkt. 5) Valg af medlemmer til bestyrelsen samt en suppleant

Frank Nielsen var på valg og modtog genvalg.

Mikael Eriksen var på valg men modtog ikke genvalg.

Morten Malmborg blev genvalgt som suppleant.

Jørgen Karlsen blev foreslået nyindvalgt i bestyrelsen og modtog 
valget.

Pkt. 6) Valg af revisor og revisorsuppleant

Hans Lunde blev genvalgt som revisor.

Pkt. 7) Indkomne forslag

Der var indkommet forslag om at flytte generalforsamlingen til maj 
måned til afholdelse i telt på legepladsen. (Samme forslag ville 
komme op på Sønderlundsparken I/S’s generalforsamling.) Godt vejr 
ville måske få flere medlemmer til at møde op.

Forslaget blev enstemmigt vedtaget.

Forslaget kræver dog en vedtægtsændring, hvilket igen kræver 
afholdelse af og vedtagelse på en ekstraordinær generalforsamling. 
Dette skulle dog være en ren formalitet.

Hvis vedtægtsændringen som forventet bliver vedtaget, er 
konsekvensen, at den nu valgte bestyrelses første regeringsperiode 
kun bliver på 1½ år.

Pkt. 8) Eventuelt

Ingen kommentarer.

Stemningen på generalforsamlingen var god. Generalforsamlingen 
afsluttedes, som traditionen byder, med bankospil.

Poul Svendsen (referent)

November 2014



Referat fra den 23. ordinære generalforsamling 2014 Sønderlundsparken
afholdt onsdag d. 19. november 2014 i Helligkorssalen, Holbækvej 57, kld.

Dagsorden iflg vedtægterne
1) Ad Valg af dirigent: Susanne Merete Ravn, Sønderlundsvej 
25, indvilger i at fungere som dirigent

2) Ad Bestyrelsens beretning: Formanden, Peter Alsen, præsen-
terede Bestyrelsens beretning for 2014: 
Foreningsåret 2014 i Sønderlundsparken har været præget af en 
manglende medlemsopbakning. Det blev allerede klart ved gener-
alforsamlingen i november 2013, hvor det ikke lykkedes at få besat 
de ledige pladser. Bestyrelsen så det derfor som sit primære mål, at 
arbejde for at øge interessen og nære fællesfølelsen for dette vær-
difulde, rekreative grønne samlingssted vi har i Sønderlundsparken. 
I samarbejde med i Grundejerforeningen udarbejdede vi plancher, 
som blev hængt op i Parken og som blev præsenteret ved det årlige 
fastelavnsarrangement. 
Det er klart, at når der er færre kræfter til at udføre opgaverne, så 
bliver arbejdet så meget større for de involverede. Vi har derfor valgt at 
fortsætte ordningen med Mariehusene, som kommer og slår græsset 
og udfører diverse grøn vedligeholdelse. Vi har også haft besøg af en 
anlægsgartner, da det var en for omfangsrig opgave for bestyrelsen, 
at få ryddet ud i buskadset i områdets sydlige ende mellem petanque-
banen og Holbækvej. Petanquebanen har i længere tid været præget 
af hærværk, grafitti og affaldssmid fra hash-rygende unge omkring 
bænkene ved petanquebanen. Ideen med at tynde ud i bevoksningen 
var at gøre det mere åbent, lyst og indbydende, og samtidig gøre det 
svært for de unge i det skjulte at hærge omkring petanquebanen. Re-
sultatet var opløftende: det er nu blevet meget indbydende at opholde 
sig i den del af området, og man kan håbe at det inviterer brugerne af 
parken til igen at benytte petanque-banen – til petanque-spil. Det er 
nu også meget nemmere at forestille sig etableringen af en balancesti 
i det udtyndede buskads – en forhindringsbane som er bestyrelsens 
planlagte udvidelse af legepladsinventar i Sønderlundsparken. For-
manden besigtigede i øvrigt det udførte gartner-arbejde samme dag, 
som anlægsgartneren havde afsluttet opgaven, og mødte ved den 
lejlighed de hash-rygende unge, som var ligeså begejstrede for de nye 
lyse og luftige forhold omkring deres foretrukne opholdsplads. De er 
derfor næppe skræmt væk, men efter en snak var de blevet klar over, 
at parken ikke er kommunalt område, men en privat, men offentligt-
tilgængelig park, der drives af frivillige, og at der kun er disse frivillige 
til at fjerne skrald, som ikke er smidt i en skraldespand. Denne dag 
forlod de stedet efter at have ryddet pænt op. 
Vi fik i løbet af året et alvorligt affaldsproblem. Kommunen va-
retager ikke længere affaldsafhentning på legepladsen. Vi har i flere 
omgange forsøgt at gøre opmærksom på, at den opgave har kom-
munen varetaget i årevis, men den ny linje fra kommunen er at det 
fremover er slut med den slags vennetjenester. Det rammer hårdt for 
en forening som Sønderlundsparken, som drives og vedligeholdes af 
frivilligt arbejde, og som ikke mindst ikke har anden indtægt end et 
tilskud fra Grundejerforeningen samt det overskud som kommer fra 
arrangementer. Og mht arrangementer, så var Fastelavnsfesten ikke 
så velbesøgt som normalt pga vejret og et sammenfald med et gym-
nastikarrangement i lokalområdet – og sommerfesten blev aflyst pga 
mangel på engagement fra kvarterets beboere. Affaldsproblemet blev 
i øvrigt ikke mindre af at affaldsstativet blev fyldt op med hushold-
ningsaffald, som der åbenbart ikke havde været plads til i folks egne 
affaldsbeholdere.
Legepladsen blev i løbet af året besigtiget af kommunens legeplad-
sinspektør. Det gav anledning til udskiftning af en del af gyngerne, og 
trælegestativerne har fået en vedligeholdelsesomgang. Der er tilmed 
blevet indkøbt en vippe, som vil blive opstillet i løbet af det kommende 
år, mens den udslidte vippehest og sandkassen bliver fjernet i det 
kommende år. Resultatet er en fortsat indbydende legeplads for de 
brugere som nok kommer mest i området – vores børn. 
Året bød på en nyhed: afholdelse af loppemarked i Sønderlund-
sparken. Dog ikke med en kæmpe tilslutning - men hyggeligt var 
det. Tilslutningen med boder ikke var imponerende, og der var derfor 
ikke den store indtægt fra standene, som kostede 30 kr. Der var et 
mindre kaffe- og kagesalg som gik over al forventning - der var bare 
for lidt kage at sælge af. Susanne Hansen havde malet et banner til 
lejligheden, dette kostede naturligvis et mindre beløb, men kan bruges 
til alle fremtidige loppemarkeder. Der blev også sat en notits i "Brugt-

marked" i Roskilde Avis. Der blev genereret et mindre underskud, da 
kagesalg og indtægterne fra boderne ikke kunne opveje fremstill-
ing af bannere og udgiften til Roskilde Avis. Næste år skal det blive 
anderledes!" 
Her til sidst vil vi gerne rette en tak til dem, som mødte op til 
klargøringsdagene i parken. En stor tak også til Grundejerforenin-
gen som, for at aflaste Sønderlundsparken, har overtaget en række 
opgaver, her skal særligt nævnes utrættelige Susanne. En meget stor 
tak til Flemming, som har deltaget i bestyrelsesarbejdet – endda uden 
at kunne kalde sig egentligt bestyrelsesmedlem, da han ikke er blevet 
lovformeligt valgt ved en generalforsamling. Og fra den ikke afgående 
del af bestyrelsen skal lyde en meget stor tak til Lene og Kim for deres 
kæmpemæssige indsats igennem mange år. Det samme gælder 
Torben, som tilmed har passet kasserer-hvervet, trods at han faktisk 
udtrådte af bestyrelsen sidste år.

Generalforsamlingen godkendte beretningen som vil blive trykt i 
Sønderlundsposten. Forsamlingen anerkender i øvrigt et stort udført 
arbejde og opfordrer i øvrigt til at Sønderlundsparken i højere grad 
søger midler hos Grundejerforeningen til udviklingen af Sønderlund-
sparken, f.eks. indkøb af udendørs bordtennisbord.

3) Ad Revideret regnskab til godkendelse: Kasserer Torben Han-
sen forelagde regnskabet som blev godkendt af forsamlingen. Årets 
resultat er et underskud på ca. 8800 og formuen er derfor nu på ca. 
31600 kr.

4) Ad Fastsættelse af indskud i henhold til § 3: Ingen ændring 
– indskuddet er fortsat på 0 kr. for nye købere og øvrige ejere af 
ejendomme i interessentskabets område, som ikke oprindeligt meldte 
sig ud ved stiftelsen i 1991, samt øvrige ejere af ejendomme inden for 
det område, der er omfattet af Grundejerforeningen Sønderlund (dvs. 
nu også på østsiden af Sønderlundsvej t.o.m. nr. 42). Alle andre skal 
betale 3.000 kr., hvis de ønsker at blive interessenter.

5) Ad Valg af to medlemmer til bestyrelsen samt to suppleant-
er: 
Der blev valgt tre nye ordinære medlemmer til bestyrelsen: Jacob 
Bendixen (Rønne Allé 39), Karsten Rønde (Rønne Allé 12A) og Flem-
ming Haar Ehlers (Klokkervej 1). Peter Alsen (Rønne Allé 37) udtrådte 
som ordinært bestyrelsesmedlem, men blev valgt til en suppleant 
post. Kim Mikkelsen og Lene Holmberg udtrådte fra bestyrelsen efter 
mange års virke. Barbara Obenhaupt var ikke på valg. Bestyrelsen har 
dermed 4 ordinære medlemmer samt én suppleant, hvilket stadig er 
for lidt ifht. vedtægterne.

6) Ad Valg af revisor samt revisorsuppleant:
Torben Hansen bliver valgt til revisor-hvervet og Arne Pedersen gen-
vælges til revisor-suppleantposten.

7) Indkomne forslag
Der er fuld tilslutning (21 for, 0 imod, 0 blanke stemmer) bestyrelsens 
forslag om at flytte den ordinære general forsamling til forsomme-
ren (skal fortsat koordineres med grunderjerforeningen). Det kræver 
dog en vedtægts-ændring som skal godkendes på en ekstraordinær 
generalforsamling. Det betyder at den nyværende (nyvalgte) bestyrelse 
kommende periode vil være på ca. 1.5 år da næste ordinære general-
forsamling forventes i maj/juni 2016.
8) Evt.

Umiddelbart efter Generalforsamlingen konstitueres den ny bestyrelse 
med følgende resultat:

Ordinære medlemmer:
Jacob Bendixen (formand)  jaba@tv2.dk  30100328
Karsten Rønde (kasserer) karsten@ronde.biz  42400639
Flemming Haar Ehlers ehlers@newmail.dk 31185514
Barbara Obenhaupt fruobenhaupt@gmail.com 21643996
Suppleant:
Peter Alsen                             peteralsen@gmail.com 51925001
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